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Abstract of thesis 

 

 

 1945-1933الولايات المتحدة الأميركية تجاه جمهورية كوبا سياسة  

إن أهميةةةذ هةةةرا ة تأةيةةةذ نةةةسنط  ةةةط أعلةةةق يةةةريخ ة مةةة م  رةةةخ السةةةذ نقأيريةةةذ ملمةةة  مةةةن نةةةقأي  ة ييقيةةةذ ة رقأ يةةةذ ة ميأ يةةةذ                  

( ،  سعةةت نةة نأ   اةةقخ ة  ليةةقخ ة مناةةت) ة ميأ يةةذ س يأةعلةةق ت ن أميأ ةةق ة  نيعيةةذ   ع ةة  ة  ةةأ) ة  أسةةط( ، 1945-1933 رمةةت)  

 رين عان قتهم   ثأ ةنلم ،  ةقم ة ةأسيف  ةأةة  ة ييقييذ  ط سرتةعلم  ت ملق  رت نقن أيقخ،   ة ليمعذ  رخ سيسب نتر نلق ة عي أيذ 

 يعرن ييقيذ  اين ة   ةأ( ة نط أأةت معلةق  ةنص  ة اذ  تيةت)  ةط   اةقخ ة  ليةقخ ة مناةت) ة ميأ يةذ سةت ن  1933أ ز رخ  قم 

لق سعةتم ة نةترن  ةط نةم علم ة تةرريةذ   ت ةم ة ا  مةقخ ة تيةن أيذ    لةت ةلن قايةقخ أميأ ق ة  نيعيذ  قمذ     سق رق ذ، منعلتةً  ي

ة ن قأيذ ، سمق يرتم ني يأ ةان قتيقخ سرتةعلم .   قعخ تأةينعق  رم م ع ننيرب نلييم ة تأةيذ ة خ ملتمذ   أأسعذ    ن   رقنمةذ  

 نعةق ن ة   ةن ة ثةقعط ة نية أةخ ة تةرريةذ . ( 1933-1898ت)     م اق. أهنم  ة   ن ة  ن ستأةيذ ة ع  ر ة ميأ ط  ط   سق  رمة

  م ا  ة  ليقخ ة منات) ة ميأ يذ من هرا ة ني أةخ.   ةقم ة   ةن ة ثق ةي  ييةري ة مة م  رةخ  ،( 1935-1933 ط   سق  رمت)  

ع اةقخ ةلان ةقتيذ   ة عية أيذ   (.  ط اين أهنم ة   ن ة أةسة   سق 1940-1936ة  مقع ة ييقييذ   ةلان قتيذ  ط   سق  رمت)  

 (. 1945-1940ة ييقييذ سين ة  ليقخ ة منات) ة ميأ يذ     سق  رمت)  

 

 

The Policy of the United States of  America Towards Republic of Cuba  (1933-1945) 

 

This study is important for it sheds light on a very important period in the American foreign policy between 

(1933-1945). After the United States had its relations troubled with Latin American neighboring countries 

because of its military and political intervening in their countries and because of supporting dictatorship and 

control over their wealth and economy, president Franklin Roosevelt in 1933 announced the policy of good  

neighboring whose main purpose was to start a new era of relationships with Latin American countries in 

general and Cuba in particular, Pledging not to interfere, In their internal affairs, And support constitutional 

governments, And the conclusion of trade agreements, To serve the development of their economies, Our 

study of the subject required the division of the study into introduction , for chapter , conclusion and 

appendices. Chapter one studied the American reign in Cuba (1898-1933) . Chapter two dealt with interior  

development in Cuba (1933-1935), the United States position of these developments. Chapter three talked 

about the political and economic the conditions in Cuba (1936-1940) . Chapter four tackled the Cuban-

American  political ,economic , and  military relations (1940-1945). 


